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Zastavit na pravé straně silnice 
u Domu zdraví zůstává problémem

S parkováním před Domem 
zdraví už měl problém nejeden 
Jihlavan. Ti, kterým ještě pohy-
bový aparát dobře slouží, zapar-
kují někde v okolí, v lepším 
případě u nemocnice (pokud 
zrovna parkoviště není plné). 
Ti, kteří ví, jak to v těchto mís-
tech funguje, obvykle raději 
dojedou MHD.

Pokud máte ovšem vy nebo 
někdo, koho se snažíte na 
Dům zdraví dovézt, zhoršenou 
schopnost pohybu, je to kom-
plikace, pokud nechcete poru-
šit pravidla silničního provozu. 
Před Domem zdraví totiž není 
povoleno ani zastavit za úče-
lem vystoupení či nastoupení, 
na což upozorňuje značka zákaz 
zastavení. Zákazem se již před 
prázdninami zabývaly Jihlavské 
listy.

Tehdy dostal řidič pokutu, 
když čekal na manželku, která 
potřebovala odvézt po fyzio-
terapii. Jelikož měla problémy 
s kyčelním kloubem, muž zasta-
vil před vchodem, za což inka-
soval od policie na místě poku-
tu.

Pozemek před Domem zdraví 
patří městu. V červnu se tiskový 
mluvčí města Radovan Daněk 
pro JL vyjádřil, že s úpravami 
parkovacího režimu se zde počí-
tá a bude součástí nové parko-
vací koncepce v rámci její druhé 
etapy, která by měla přijít na řa-
du na podzim příštího roku.

Jihlavské noviny se proto na 
podzim dotázaly, zda zde budou 
moci řidiči zastavit. Odbor 

MOTÁNÍ, tak by se dal nazvat kolotoč přijíždějících a odjíždějících aut před Domem zdraví. Kdo by zde na pravé 
straně zastavil, aby umožnil spolujezdci vystoupit či nastoupit, porušil by dopravní značku zákaz zastavení.  
 Foto: Veronika Dawidowicz

Odešli

Milovník hor 

Vít Sedláček
Ve věku 48 let zemřel 11. října majitel jih-

lavského obchodu s outdoorovým zbožím 
a milovník hor Vít Sedláček. Narodil se 21. 
5. 1974, pracoval v několika profesích, včet-
ně Jihlavských listů, osudovým se mu ale stal 
obchod s outdoorovým oblečením a horo-
lezeckou výbavou. Bez nadsázky lze říci, že 
v devadesátých letech oblékal půlku Jihlavy 
do hor. První obchod otevřel v roce 1996 ve 
Znojemské ulici a pojmenoval ho Tramtárie. 
Na podzim 2000 se stal součástí sítě prode-
jen Hudy Sport. Obchod dnes sídlí v Kos-
mákově ulici. -pk-

Muzikant 

Milan Zerzánek
Do muzikantského nebe odešel 12. října 

ve věku 62 let Milan Zerzánek, dlouhole-
tý kapelník a baskytarista jihlavské skupiny 
Autobus. Výraznou osobností regionální 
rockové scény byl od konce osmdesátých let 
minulého století.  -jv-

Herec 

Otmar Brancuzský

Ve věku 66 let zemřel 23. října jihlavský 
rodák, někdejší herec Horáckého divadla 
a český divadelní a filmový herec Otmar 
Brancuzský. Narodil se 13. února 1956, žil 
v Malém Beranově. Od mládí se věnoval 
amatérskému divadlu, hrál v několika ama-
térských souborech. V Brtnici na Jihlavsku 
založil dodnes fungující divadelní spolek.

Od roku 1990 byl Brancuzský po tři sezó-
ny v angažmá v HDJ v Jihlavě, odkud zamířil 
do Hradce Králové a poté do Prahy. V Čino-
herním klubu působil nastálo od roku 2010. 
Filmovými režiséry byl často obsazován do 
menších, ale typově výrazných a pro výsled-
nou podobu díla významných filmových 
rolí. Pracoval také jako dabér. –jv-

Na sociálních sítích řeší hlavně parkování
Hana Vondráková: ז  Zjistila jsem, že pokud jedu do nemocnice nebo na Dům 

zdraví, využiji raději MHD než auto.

Jarda Dobrozlák Matějka: ז  Jednou jsem to zkusil, místo bylo až o tři ulice níž na 
Erbence. Takže v tomto případě je lepší chodit pěšky, což využívám nejčastěji, když 
chodím darovat krev, anebo MHD, která tam jezdí co 15 minut. Bez starostí a jste 
tam. Dokonce zastávek na 500 metrech je tolik jak v celým tokijským metru.

Pokud jsem schopen dojít k autu, dojdu i k doktorovi. Lidstvo je pouze zhýčka- ז
né a zdecimované civilizačními chorobami a špatným životním přístupem a stylem. 
Parkoviště nerozšiřovat, spíš se snažit žít tak, aby lidi k těm doktorům nemuseli. Li-
dí ubývá, ale nemocných přibývá.

Vladimír Altán Mátl ז : Samozřejmě je to problém. Ačkoliv je za Domem zdraví vel-
ké parkoviště, bývá již v ranních hodinách zcela obsazené. Vzhledem k lokalitě, kde 
se poliklinika nachází, ovšem nevidím jednoduché řešení. Možná by stálo za úva-
hu zřídit i tzv. K+R parkovací místo (spíše místa). Hodně nemocných lidí (a seniorů) 
přiváží jejich příbuzní nebo známí. Kdyby mohli někde poblíž vchodu do polikliniky 
zastavit, nechat je vystoupit a hned bez komplikovaného otáčení odjet (jak se to 
nyní běžně děje), určitě by to také nebylo od věci.

Veronika Karlíková: ז  Jako dojíždějící píši: katastrofa… Bydlet v Jihlavě jinak než 
MHD, pěšky tam s dětmi nejdu. Zaparkovat i na druhé straně u nemocnice je nad-
lidský výkon.

Katka Okošová: ז  Ono je tam problém zaparkovat na postiženém místě. Mít dítě 
na vozíku je v Jihlavě celkově katastrofa.

Marťa Netoušková: ז  Celkově je tragédie tam zaparkovat, ať před Domem zdraví, 
anebo v nemocnici. Rozhodně by stálo za zvážení s tím něco udělat a popřemýšlet, 
jak tento problém zlepšit. Bohužel, my co jsme z vesnic a okolí Jihlavy a do Jihlavy 
musíme autem, tak bohužel nemáme kde parkovat.

dopravy vzal náš dotaz jako podnět, 
kterým se zabývali na poradě mobi-
lity za účasti zástupců Dopravního 
inspektorátu PČR, Městské policie, 
Odboru dopravy Magistrátu města 
Jihlavy a radního pro oblast dopra-
vy Jaroslava Vymazala. 

Závěrečné rozhodnutí z této 
porady Jihlavským novinám sděli-
la Mirka Kostrhounová, koordiná-
tor městské mobility. Zněl následo-
vně: „Parkovací místa před Domem 
zdraví jsou zřízena včetně místa pro 
držitele karty ZTP a plocha na roz-

šíření parkovací plochy zde není z 
důvodu úzké komunikace - chodní-
ku.“

Co to znamená? Že podnět Jihlav-
ských novin nebyl účastníky schůz-
ky podpořen a o povolení krátko-
dobého stání před vchodem do 
Domu zdraví není uvažováno. 

Reálně to před Domem zdra-
ví tedy bude nadále vypadat tak-
to: Auto přijede, přibrzdí za znač-
kou zákazu zastavení, spolujezdec 
vystoupí, řidič auto otočí a odjede. 
Stačí jen chvíli přihlížet.  -vd-

(Dokončení ze str. 1)
K. Koubová pak coby primátorka jistě 

bude také účinnou opozicí, která se nechá 
slyšet. Nepočítaje SPD, odsouzené stejně 
jako v minulých mnoha obdobích KSČM 
k tradiční opoziční roli. 

Že by tedy neměl kdo kritizovat a ukazo-
vat, co vše dělá koalice špatně, se bát nemusí-
me. Naopak, spíše se musíme obávat o koali-
ci, aby dokázala tu vázu plnou úkolů nést bez 
větší úhony po celé čtyři roky. 

Jak podotkl zastupitel Zdeněk Faltus 
z ANO, který dříve pobýval v ODS, mnohdy 
jsou sňatky z rozumu mnohem trvanlivější 
než sňatky z vášně. Celá koalice to nyní může 
Jihlavanům a Jihlavankám dokázat. 

 Petr Klukan

Měsíc po volbách 
máme primátora


